

Referat fra HB møde den 19.6.2022 på Fjelsted Skov Hotel

Deltagere på mødet:

Annette Lunau landsformand
Linda Lundh landsnæstformand
Kim V. Poulsen kredsformand kreds 1
Lise Damsgaard Hansen kredsformand kreds 2
Jørgen Randa kredsformand kreds 3
Annette Höft kredsformand kreds 4
Dorte Dabelsteen kredsformand kreds 5
Steen Andersen kredsformand kreds 6 og mødeleder
Anita Friis Heidemann regnskabsfører
Jan E. Nielsen forretningsfører og referent

Velkommen

Annette L bød velkommen

Sekretariatet

Regnskab:

Anita fremlagde status på regnskabet

Vi har fået 78 % af årets indtægter, og har brugt 42 % af udgifterne i forhold til budgettet, det følger nogenlunde den normale udvikling hen over året.

Udfordringer omkring Klubmodul i lokalforeningerne. Der skal følges op på de fejl og mangler og de skal sendes til Jan, dog vil der være en del tilrettelser i forbindelse med implementeringen af det nye Klubmodul hen over resten af året.

Jan opfordrede til at alle kredsene har fokus på, at de har superbrugere i Klubmodul, som kan hjælpe ude i lokalforeningerne.

Der bliver planlagt et kursus for superbrugere efter sommerferien.

Anita har sendt et nyhedsbrev til udvalgene og vil gerne afholde et møde med de enkelte udvalg, hun har bedt dem om at komme med en dato.

Budgetter

Anita har lavet en tidsplan for budgetterne for 2023, forslag om at budgetterne skal afleveres midt i september fra udvalgene. Forslag om at opfordre udvalgene til at opdatere deres strategier og bruge dem i deres budgettering.

Status sekretariatet ved Jan

Jan har været til møde i Friluftsrådet ang. skiltning i naturen.

Jan udsender materialer til lokalforeninger og på Facebook.

Veste til Eftersøgerne

Det er besluttet, at det skal være Pinewood og Jan bestiller.

Agria aftalen skal genforhandles og Annette L og Jan skal mødes med dem i uge 28.

Webmaster Emily Kew er stoppet

Der skal laves et stillingsopslag på Webmaster jobbet. Lise spørger Emily om hun vil lave et jobopslag.

Der skal laves en ny organisationsplan til hjemmesiden

Jan har lavet et forslag, som viser DcH's opbygning.

Der var forslag til lidt tilpasninger.

Steen laver et nyt oplæg.

Domicil:

Diskussion omkring behov og om der skal arbejdes videre med det.

I første omgang undersøger Anita, om vi overhovedet kan få finansieret et lån til en forening.

Hunderacer i DcH Klubmodul

Hvilke racer skal der kunne vælges i Klubmodul

Hovedbestyrelsen er enige om, at det skal være de godkendte racer, og FCI's raceliste skal bruges.

Derudover kan man vælge blanding.

Jan får dette rettet til i samarbejde med Klubmodul.

Evaluering Naturmødet i Hirtshals

Hvordan var oplevelsen og skal vi fortsat være en del af det?

Lise, Annette H og Jan som deltog fra HB synes det var en god oplevelse.

Vi skal deltage og der skal være en strategi for vores deltagelse og hvem der skal deltage.

Vi skal også deltage på Herning, Roskilde dyrskuer og Jagtmessen på Fyn m.m. et i hver kreds.

Arbejdsgruppe: Jan, Steen, Linda, Annette H, Lise.

Opsamling fra fællesmødet fra grupperne

Der skal laves et udvalg i forhold til Væsenstest, Udvalg: Alle konkurrenceudvalgene skal deltage og vælger repræsentant til gruppen. Forslag til at Morten bliver tovholder i gruppen.

DM forslaget tages op når DU og KU er afklaret.

HB opfordrer KU til at lægge DM drejebogen offentlig efter DM 2022 med alle ny opdateringer.

Jørgen tager det med KU.

Det virker til, at Nose work udvalget planlægger udtagelse til DM. Vi har lavet en orientering om nye sportsgrene til DM som udvalget skal følge, og der skal først ansøges. Steen tager det med udvalget.

Udvalgene var delt op i serviceudvalg (EU/KOU), konkurrenceudvalg (AG/KU/DU/RU/NW/BHU) og interne udvalg (UU/Ung/RED)

Mødet med konkurrenceudvalgene, var et godt møde og det blev besluttet at KU og DU skal arbejde videre med sammenlægningen af de to udvalg til et DcH udvalg, så det fik samme struktur som den andre konkurrenceudvalg samt specificering af arbejdsopgaver til det nye konkurrenceudvalg.

Serviceudvalgsmødet, var lidt præget af at der kun var en deltager fra eftersøgningsudvalget, de snakkede om vi kunne få nogle midler ind via donationer eller sponsorater fra "kunder". Arbejdet

med at lave orienteringer mere ens for begge udvalg var ikke aktuelt mente konsulentudvalget, da de ikke var ens nok og at konsulentudvalget var færdige med at opdatere deres orienteringer.

Mødet med de interneudvalg, startede godt hvor vi talte om vigtigheden af god kommunikation ud til lokalforeninger og deres egne internt. Da det skulle være mere konkret på udvalgene, gik arbejdet i stå og der kom ikke noget konkret ud af mødet, da udvalgene ikke kunne se, at de havde udfordringer med kommunikationen.

Hvad skal vi gøre på næste fællesmøde?

forslag om at se mere på udvalgenes lederroller som udvalgsformænd og udvalgsmedlemmerne i forhold til landsforeningen. Det kunne også være mere konference agtigt hvor der kunne være emner/oplæg som man kunne melde sig på. Forslag om at have et trækplaster/foredragsholder med som kunne gøre at flere vil deltage.

Opsamling Landsmødet ang. oplæg af Torben Stenstrup

HB har gennemgået tilbagemeldingerne fra landsmødet og vil arbejde videre med følgende:

HB har en arbejdsgruppe omkring dette emne. Gruppen arbejder videre med tilbagemeldingerne fra landsmødet og ser på nye muligheder for at få lovliggjort de nuværende forhold omkring betalt undervisning og DCH medlemmer.

Arbejdsgruppen: Dorte, Annette H, Annette L og Jan

Kommunikation fra landsforeningen

Hvordan skal vi kommunikere til lokalforeninger og deres medlemmer?

Der må ikke sendes noget ud fra landsforeningen til medlemmerne, undtagen nyhedsbreve.

Dog kan Facebook bruges til ting der vedrører medlemmer og lokalforeninger.

Uddannelsesudvalget

Ændringer i orienteringer - samlet Uddannelsesudvalget

Lise spørger udvalget om, hvordan modul 9.5 skal håndteres.

Vi skal se på orienteringerne igen på næste møde.

Udvalget vil gerne have et nyt medlem. Materiale fremsendes til HB.

Ungdomsudvalget

Ansøgning om nyt medlem i Ungdomsudvalget

Godkendt af HB

Afmelding til konkurrencer af deltagere

Klubberne oplever, at der er mange som ikke møder op til konkurrencerne selvom de har betalt. Og det gør at rigtig mange lokalforeninger oplever at de står med ledige pladser til konkurrencerne som ikke kan nås at blive udfyldt af andre.

Vi opfordrer konkurrenceudvalget til at kikke på dette. Jørgen tager det med til udvalget.

181/22 4.7.2022

EVT.

Steen har været på Roskilde Dyrskue og det var rigtig godt, de fik vist en masse og der var ca. 25 som blev henvist til DcH foreninger rundt om i landet, det var dyrt men godt.

Lise orienterede om at der er Landsskue i Herning den 2. juli og det er DcH Herning som står for repræsentationen. Der kommer rigtig mange hold og laver opvisninger

Der har været opslag på Facebook som manglede links, Lise og Jan finder ud af hvad der er galt og de tjekker op på det næste gang noget sendes ud.

Næste møde:

- Forskel på udvalgsformænd i landsforening
- Under rettelserne af vores orienteringer kom vi forbi flere områder, som bør gennemgås og evt. opdateres på et HB møde.
 - *Godkendelse af grundorienteringer. Skal dette genindføres som Landsmødepunkt*
 - *Revision – hvordan afvikles dette i fremtiden*
 - *Adresseregistrering – er orientering 3 nutidig*
 - *Regler for udlevering af vimpler*
 - *Jubilæumsfejring – opdateres tidsrammer*
 - *HB medlemmers ansvar for opdatering af HB-orienteringer.*
 - *Skal det være opdelt eller tilbage til en person (næstformanden)*
 - *Hvad indebærer ansvaret*
 - *Hvilket ansvar er der i forhold til håndbogen*
- 163 22 Orientering 115 til godkendelse i HB

Datoer for kommende HB møder:

25. august Teams møde

30. oktober fysisk møde

20. november fysisk møde i forbindelse med formandsmødet

22. januar 2023 fysisk møde

19. februar 2023 fysisk møde

19. marts 2023 fysisk møde

Vi styrker vores værdier FÆLLESKAB, ÅBENHED og KVALITET, under mottoet AKTIV HUND I DcH

Sekretariatet

Forretningsfører Jan E Nielsen • Anton Berntsen Vej 10 • 7182 Bredsten
Tlf.: +4521156610 • sekretariatet@dch-danmark.dk

